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█▐Uposlechnutelná výzva
Proto zanechte lži a ‚mluvte pravdu každý se svým bližním‘, 
vždyť jste údy téhož těla. ‚Hněváte-li se, nehřešte.‘ Nenechte 
nad svým hněvem zapadnout slunce a nedopřejte místa 
ďáblu. Kdo kradl, ať už nekrade… (Ef 4,25–28)

Cennou radu jsme dostali na homiletickém semináři, když 
jsme se učili, jak připravovat kázání, co udělat s biblickým 
textem, a hlavně jak Boží slovo aktuálně zvěstovat. Před ná
šející David Beňa během diskuse citoval svého basilejského 
pro fesora: „Na závěr kázání by měla zaznít uposlechnutelná 
výzva.“ Tomu věnujme pozornost nejen my kázající Boží 
slovo, ale i vy posluchači. Od této chvíle můžete pozorně sle
dovat, jestli si kázající v našem sboru vzali tuto cennou radu 
k srdci. A třeba vám to také pomůže pozorně poslouchat 
každé kázání až do konce. 
Jenomže jak taková uposlechutelná výzva vypadá? Odpověď 
je na první pohled zřejmá, je to výzva, kterou lze upo slech
nout, nic neuskutečnitelného. To znamená, nesmí zaznívat 
žádné neurčité náboženské všeobecné řeči, žádné svaté 
fráze, žádný dlouhý rozvláčný závěr, ale zcela konkrétní 
slovo do života, které lze realizovat. Jako když například 
psal Pavel křesťanům do Efezu, že je třeba přestat lhát, 
naučit se zvládat hněv, včas odpouštět, aby nepodrostl 
kořen hořkosti, roz hodně nekrást, ale poctivě pracovat atp. 
Zdá se, že apoštol ovládal kazatelské umění dokonale. 



2 červen 2023 

Je jen příznačné, že taková výzva má zaznít až na konci, protože křesťanská víra 
nezačíná ani nevrcholí morálními apely, ale směřuje k nim. Principiálně zvěstujeme 
ukřižovaného a vzkříšeného Krista, ale právě proto mohou, ba dokonce musí nakonec 
zaznít ony uposlechnutelné výzvy. Ne dřív, protože to by se křesťanství doslova 
zvrhlo v pouhé moralizování. Člověk musí mít dobrý důvod křesťansky žít. A když 
ho má, když totiž ví, že je Bohem bezpodmínečně milován, že se pro něj Bůh v Kristu 
obětoval až na smrt a že odpouští mnoho, pak je připraven slyšet, co má konkrétně 
dělat – třeba činit pokání a změnit myšlení i styl života.
Někdy se ale vedou diskuse o tom, jestli je křesťanství snadné nebo těžké a leckdo 
má dojem, že žít jako Ježíš nelze. Mohli bychom to říci ještě jinak, zda jsou slova 

evangelia uposlechnutelná, nebo ne. C. S. 
Lewis se k tomu vyjadřuje tak, že platí 
obojí zároveň. Je těžké rozhodnout se 
být křes ťa nem, ale když už se jím člověk 
stane, je to pak vlastně lehké, neboť Boží 
vůle se stává vůlí člověka, napsal to takto: 
„Kristus říká: Odevzdej mi vše. Nejde mi 
tolik o tvůj čas, o tvé peníze či o tvou práci: 
Chci tebe. Nepřišel jsem tvé přirozené já 
trápit – přišel jsem je zabít. Polovičatá 
řešení nejsou k ničemu. Nechci useknout 
jednu větev zde a jinou tam; chci porazit 
celý strom. Nechci ti zub vyvrtat či ti na 
něj dát korunku – chci ho vytrhnout. Vydej 
mi celé své přirozené já, vydej mi všechny 
své touhy, ty, které považuješ za nevinné, 
i ty, které považuješ za odporné – vydej mi 

to vše. Místo toho ti dám nové já. Dám ti totiž sám sebe – má vůle se stane tvou vůli.“
Chce to skutečně odvahu, cele se vydat Kristu, všeho nechat a jít za ním, ale v konečném 
důsledku je to snazší, než se donekonečna a neúspěšně snažit křesťansky žít. Proto 
tak často zaznívá z naší kazatelny apel odevzdat plně svůj život Bohu, zkrátka odvaž 
se skočit do vody a pak plav, protože tě voda bude nadnášet. Bez toho totiž jsou 
všechny další výzvy více méně zbytečné, protože neúčinné, neuposlechutelné. 
Cennou radu jsme tedy dostali na homiletickém semináři a jistě můžeme kriticky 
sledovat, jak se kázajícím daří dotáhnout zvěstování Krista do konkrétních důsledků 
našich životů. Ale ještě více a kriticky sledujme své vlastní srdce, které má raději 
zbožné fráze a snadno se spokojí s množstvím „svatých slov“, než nároky evangelia. 
Naše mysl a srdce se raději kochá hlubokými pravdami, než aby udělalo kvalitní 
rozhodnutí, že skoncuje například s nějakou neřestí či zlozvykem. Protože horší než 
špatné kázání s nejasným závěrem je lidské srdce, které se nemíní poddat Bohu, srdce, 
které nároky evangelia odbude konstatováním, že to jsou výzvy neuposlechnutelné. 

Bronislav Matulík
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█▐	Život křesťana
 vzpomínky na bratra čestmíra Špačka

Náš tatínek Čestmír Špaček se narodil 16. června 1931 jako druhý syn manželů 
Benjamína a Naděje, rozené Rychlíkové. Starší bratr Benjamín přišel na svět o čtyři 
roky dříve a mladší sestra Naděje o rok a půl později.
Rodina bydlela v Praze na Pankráci a tatínek rád vzpomínal na partu dětí, kterou 
tvořily další sborové rodiny žijící v blízkosti – Davidovi a Paterovi.
Svátky, prázdniny a po vypuknutí války i část školního roku prožívala tatínkova 
rodina často v Křečhoři u Kolína, kde žili jeho prarodiče z maminčiny strany a rodina 
jeho strýce.
Tady se jeho vzpomínky točily kolem dě
deč kova krámu a strýcova hospodářství, 
kde rád vypomáhal.
Po skončení války studoval na Česko slo
van ské obchodní akademii, kde matu ro
val v roce 1950.
Celý život miloval přírodu a les a v této 
době se pokoušel o přijímací zkoušky 
na les nickou fakultu, kam nebyl přijat 
s odů vod něním, že má ucelené vzdělání 
v jiném oboru. Jeho první zaměstnání 
ho zaválo ve funkci hospodáře na stavbu 
železniční trati z Tišnova do Havlíčkova 
Brodu.
O dva roky později se přece jenom na 
vyso kou školu dostal, ovšem na Vysokou 
školu ekonomickou, specializace sta tis
tika. Ta byla spolu se zájmem o výpočetní 
tech niku urču jící prakticky po celou 
dobu jeho pro fes ního života.
Nějakou dobu pracoval v PVT (Podniku výpo četní technicky), potom na Federálním 
statistickém úřadě. Po rozpadu federace, i když už byl v důchodovém věku, rychle 
našel práci v TTC (dřívější Tesle), kde pracoval až do odchodu do důchodu jako 
metodik účetnictví.
V roce 1957 se oženil s Jarmilou Homolkovou, v roce 1960 se do rodiny narodila 
dcera Marta, o 17 let později Jarmila.
Oběma nám rodiče vytvořili láskyplné rodinné prostředí a odmalička nás vodili do 
sboru a vedli k živé víře v Ježíše Krista. Radovali se z našich pokroků, studijních 
úspěchů a obzvláště z toho, když jsme uvěřili v Pána Ježíše jako svého Spasitele. 
S láskou přijali své zetě a velmi se radovali z vnuček.
Celý svůj život byl tatínek spjatý se sborem v Soukenické. Vyrůstal zde, vzpomínal 
na to, jak probíhaly hodiny náboženství za války po rodinách, jak probíhala setkání 
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dorostu a později mládeže. Legendární byly tábory v Hamru nad Nežárkou, kde se na 
přelomu 40. a 50. let setkávali mladí lidé z celé církve a trávili společně prakticky celé 
prázdniny. Vznikala zde mnohá celoživotní přátelství i roz hodnutí pro život s Kristem. 
V necelých dvaceti letech se zde tatínek staral o záso bo vání a hospodaření.
Svým způsobem to předznamenalo jeho další službu ve sboru, kde byl téměř třicet 
let starším a staral se o hospodaření s pečlivostí a obrovským nasazením času i sil.
Těžko do pár vět sepsat všechno důležité, co tatínka charakterizovalo a na nic 
nezapomenout.
Láska k rodině a zejména k vnučkám. Učil je různým praktickým dovednostem, byl 
ochoten je pohlídat, hrál si s nimi a radoval se z každé chvíle s nimi prožité.
Důslednost a metodičnost, ze které jsme si dělali legraci celá rodina i on sám, ovšem 
v pracovním životě byla velmi oceňovaná. Celkem čtyřikrát v rozmezí třiceti let se 
podílel na zpracování dat ze sčítání obyvatelstva a ještě 20 letech po odchodu z této 
práce na něj jeho bývalý šéf vzpomínal se slovy: „Škoda, že už tu není pan inženýr 
Špaček, aby nám tu metodiku zpracování dat pořádně připravil.“ Do důchodu 
odcházel v 76 letech a jeho tehdejší šéfové ho usilovně prosili, ať ještě zůstane.
Praktičnost – spoustu řemeslnických prací doma i na chalupě zvládal sám a učil 
tomu i nás. Mladší dcera vzpomíná, jak balancujíc na vršku štaflí pod stropem 
s elek trickou vrtačkou v ruce ji tatínek zezdola napomínal: „Kolmo, musíš to držet 
kolmo, jinak tam tu hmoždinku nedáš.“ Vnučka Věrka má stejné vzpomínky na první 
práci s vrtačkou, jen při tom nestála na štaflích.
Obětavost – byl ochotný kdykoliv pomoci, jak blízkým členům rodiny, tak i přátelům. 
S myšlenkou „jen ať to slouží k setkávání“ opravoval chalupu i dům, do kterého jsme 
se v roce 1980 přestěhovali. Chaloupka pak řadu let sloužila jako místo dorostových 
a mládežnických táborů, což v době normalizace vyžadovalo i určitou míru odvahy.
Víra pro něj byla důležitá, i když nebyl přítelem velkých slov. Samozřejmostí pro něj 
bylo, že víra se má projevovat službou. 
Miloval procházky v lese, chození po horách, stanování v přírodě, práci na zahrádce. 
Ještě v 91 letech přes odpor dětí s gustem lezl po stromech a ohrazoval se: „Vždyť 
to je taková radost si to čerstvé ovoce načesat sám, vy byste mi to ani nedopřáli!“
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V roce 2010 vážně onemocněl, ale Pán Bůh ho zde ještě zachoval, i když uzdravování 
trvalo více než rok. Často pak říkal, že každý další den považuje za přidaný. V tomto roce 
odešla k Pánu naše maminka, jeho milovaná manželka Jarmilka, se kterou byli 53 let. 
I když bral řadu léků, tak byl stále ještě plný síly, elánu i optimismu. Odešel náhle 
a nečekaně v pátek 5. 5. 2023.
I když jsme zarmouceni, že nás tatínek opustil, věříme, že je nyní u svého Pána.

Marta Skalická a Jarmila Kloučková

Često, je to něco přes týden, co jsme si naposled podali ruku. Že to je naposled, 
netušil ani jeden z nás. Znal jsem Tě od svých nějakých dvanácti, patnácti let. Jedny 
z prvních vzpomínek se váží k tomu, jak jsi mne (a pravděpodobně nejen mne) 
ovlivnil svým fungováním nejprve v dorostu a následně v mládeži. Nikdy jsi pro 
mne nebyl vážený „strýček“. Byl jsi sice o deset let starší, ale od začátku (pokud si 
pamatuju) jsem Tě bral jako spolehlivého, důvěryhodného přítele. Už jako puberťák 
jsem u Tebe oceňoval to, co jsem v té době nedokázal pojmenovat, nicméně 
podvědomě si uvědomoval. Dnes už si troufám pojmenovat tuto Tvoji přednost, 
která Tě charakterizovala až do konce. Bylo to Tvoje nenápadné, řekněme civilní 
křesťanství. Vždycky jsem měl a mám jakousi nedůvěru k „hurákřesťanům“. Snad 
právě proto mi konvenovaly Tvé civilní (a přesto naprosto jednoznačné) postoje 
a projevy, ať už v soukromém rozhovoru, nebo v okruhu více účastníků. Ty jsi totiž 
neměl potřebu svoji víru, svoji naději, nijak demonstrovat, ty jsi ji dosvědčoval 
svými postoji, svým životem.
Patřil jsi ke generaci „hameráků“. Potom co naší církvi bolševik sebral hamerskou tvrz, 
patřil jsi k pravidelným účastníkům letních brigád. Mimochodem dodnes mne mrzí, 
že jsem před pár lety s sebou neměl magnetofon, když jsme spolu zajeli do Litoměřic 
za Dímou, a vy jste hodiny vzpomínali na prožitky z Hamru a pozdějších brigád.
Někdy kolem pětapadesátého roku (mám na mysli datum, nikoli věk) jsi vedl 
na Nežárce tábor teenagerů ze Soukendy a myslím, že tam bylo i pár kluků ze 
Žižkovského a Vinohradského sboru. Určitě nebylo jednoduché zvládnout stádo 
zdivočelých puberťáků, nicméně že ses tohoto úkolu zhostil se ctí, dosvědčují 
vzpomínky tehdejších účastníků.
Ne všechno se povede. V padesátých letech hodlal náš sbor koupit chatu v Krko
no ších na Pomezních boudách. Jeli jsme tam spolu zjistit, jaký je stav objektu, 
případně připravit pár místností k užívání. Nepamatuju si detaily (a ani tedy jsem 
je přesně neznal), ale faktem je, že když jsme spolu na Pomezní boudy dojeli, zjistili 
jsme nejen, že chata je obsazená, ale dokonce, že my nejsme jediní, komu původní 
majitel – podvodník, objekt simultánně prodává. Tehdy jsem měl možnost sledovat, 
jak tuhle ne jednoduchou situaci s chladnou hlavou elegantně zvládáš.
Često, měl bych vyjádřit smutek nad tím, že už si nepodáme ruku. Neudělám to. Spíš 
bych se měl přiznat, že Ti závidím, nebo lépe, přeju Ti, že to, čemu já zatím věřím, 
Ty už dnes víš.

Jiří Čech
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Občas vzpomínám na jedno putování části mládeže po Orlických horách a Jeseníkách. 
Bylo to v roce 1958, 31. června až 9. července. 
Bylo nás nejdříve pět a později jen čtyři, Česta Špaček, Jenda Pavlík, Petr Hušek, já, 
a prvních pět dní také Čestova manželka, která z pracovních důvodů musela v půli 
cesty odjet do Prahy. Spali jsme ve stanech, ale počasí bylo dost deštivé, tak jsme 
také využívali nocleh v různých ubytovnách nebo opuštěných domech. Večer jsme 
četli 1. epištolu Timoteovi. 
První část cesty vedla z Náchoda do Mladkova (tady nás opustila maminka), odtud 
jsme přejeli do Jeseníku a pokračovali po Jeseníkách do Dolní Lipové. Tím, že nás 
bylo málo, mohli jsme chodit spolu a také spolu hovořit. O čem jsme ale mluvili, si 
už nevzpomenu. Jenda Pavlík psal cestovní deník, odkud jsem teď opisoval cestovní 
údaje. 

Pepa Pavlíček

Čestmíra Špačka jsem v chlapeckém věku znal jenom od vidění, byli jsme v různých 
sborech – Soukenická a Vinohrady. Sblížili jsme se jednoho léta, kdy naše maminky 
spolu s námi našly letní ubytování na Žákovci v Orlických horách. Vzpomínám na 
všelijaké hry, ač si při jedné z nich Česta odnesl bolavou nohu, když jsme zkoušeli 
vylézt na skálu. V nedělích nám nevadilo, že sbor v Bystrém byl vzdálen několik 
kilometrů a že jsme to s rodiči pěkně šlapali pěšky.
Sblížili jsme se při několikatýdenním pobytu pod stany u Vodičkově tůni v povodí 
Nežárky. Čestmír byl starší, a tak mu byla svěřena jedna skupina chlapců, jak to 
řídil vedoucí tábora, kazatel Michal. A pak následovalo několik letních táborů a pak 
pobytů v prostorách opuštěných přestěhováním církevního starobince ze zámečku 
v Hamru nad Nežárkou. Pod tlakem komunistického režimu tábory musely být změ
něny na biblické kurzy, ale i tam jsme jezdívali rádi a naslouchali našim teologům. 
Na zmíněných letních pobytech jsem se sblížil i s Blahoušem Košťákem ze Smíchova 
a k nám se připojil i přítel Česta. Tyto vztahy pokračovaly také po našich ženitbách, 
i naše manželky se přátelily. Když jsme už byli rodinkami s dětmi, začali jsme 
společně tábořit na různých pěkných místech pod stany. Zvláštní a zajímavé bylo, 
že jsme pocházeli ze tří různých sborů Církve bratrské. Pořádali jsme tyto rodinné 
tábory skoro každé léto a myslím, že to mělo dobrý vliv na sblížení naše i našich 
dětí a na prohloubení jejich víry. Často jsme se setkávali v nedělních odpoledních 
i v Praze. Rád vyznávám, že mně toto společenství velmi těšilo a prospělo na cestě 
víry.
Naposled jsme se s Čestmírem a rodinkou Skalických setkali 25. června v restauraci 
u Náchodu, kde moje rodina uspořádala oslavu mé devadesátky a pozvala řadu 
přátel. V té době už byly všecky tři naše manželky v nebi a Blahouš stonal po úrazu 
nohy. Byl jsem velice rád, že Česta s částí své rodiny přijel. Byl svěží a zdál se zdravý. 
Udivil tím, že nechal bílé vlasy své hlavy růst, jak se jim zalíbilo. Docela mu to slušelo. 
Netušil jsem, že se na zemi potkáváme naposled.

Pavel Javornický
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█▐	Konference v Brně
 usnesení, pozorování, dojmy a silné zážitky delegátů

Konference schválila účetní závěrku ústředí Církve bratrské za rok 2022.
Konference zřizuje ke dni 1. července 2023 podle čl. 4, odst. 4 Ústavy Církve bratrské 
Sbor Církve bratrské v Praze – Velká Ohrada.
Konference zřizuje ke dni 1. července 2023 podle čl. 4, odst. 4 Ústavy Církve bratrské 
Sbor Církve bratrské v Opavě – Elim.
Konference zřizuje ke dni 1. ledna 2024 podle čl. 4, odst. 4 Ústavy Církve bratrské 
Sbor Církve bratrské v Chýnově.
Konference ke dni 1. ledna 2024 přijímá oficiální logo, které pro Církev bratrskou 
vytvořil grafik Marek Moškoř.

Konference schválila změnu čl. 4 odstavec 3. „Pravidel stavebního fondu“ schválených 
konferencí v roce 2016 v novém znění: 
„Smlouva o zápůjčce se uzavírá bezúročně s inflační doložkou. Výše nesplacené 
částky se od počátku čtvrtého roku od data, ve kterém byla smlouva uzavřena, 
každoročně zvyšuje o míru roční inflace[1] pro kalendářní rok (dle údajů ČSÚ o dva 
roky předcházející příslušnému kalendářnímu roku[2]). Počátkem každého dalšího 
kalendářního roku oznámí Rada CB zapůjčiteli novou výši nesplacené částky.“
[1] Vyjádřené přírůstkem průměrného ročního indexu spotřebitelských cen (dle údajů ČSÚ).
[2] Tj. částka pro rok 2023 bude valorizována podle roční inflace v roce 2021, částka 2024 podle inflace 

2022 atd.
Konference schválila auditora Ing. Dagmar Švecovou (AUDIDA, s.r.o.) k provádění 
auditu Církve bratrské (IČO: 00445215) za účetní období roku 2023 a 2024.
Konference schválila návrh na změnu Řádu CB na posílení role seniorátů takto:
V§137 a v §138 bude přidáno slovní spojení: „regionální senioráty (Seniorátní shro
máž dění, popř. Regionální staršovstvo)“.
§137 Návrhy celocírkevního dosahu (kromě návrhů na změnu Řádu a dalších doku
mentů Církve bratrské podle §138) jsou Konferenci předkládány (včetně návrhů 
pozměňovacích podle §142) prostřednictvím předsednictva Konference, a to pouze 
oprávněnými předkladateli, kterými jsou Sbory (Staršovstva), Účelová zaří zení Církve 
bratrské (Správní rady), regionální senioráty (Seniorátní shro máž dění, popř. Regionální 
staršovstvo) a Rada. Podání návrhu lze učinit pouze v zá vaz ném termínu stanoveném 
a zveřejněném předsednictvem Konference, aby byl vytvořen dostatečný časový 
prostor pro jejich posouzení, dopracování, podání příp. návrhů pozměňovacích (§124) 
i následnou přípravu konferenčního materiálu (§124). Výjimku ze stanoveného termínu 
tvoří návrhy personální (§131, §214) a odvolání (§268), které jsou předsednictvu 
Konference předkládány alespoň jeden měsíc před zahájením Konference a návrhy 
v neodkladných záležitostech (§144). Návrhy se podávají spolu s odůvodněním.
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§138 Návrhy na změnu Řádu a dalších dokumentů Církve bratrské (čl. 9 Ústavy) 
jsou Konferenci předkládány (včetně návrhů pozměňovacích podle §142) pro střed
nictvím Komise pro Řád, a to pouze oprávněnými předkladateli, kterými jsou Sbory 
(Staršovstva), regionální senioráty (Seniorátní shromáždění, popř. Regio nální star
šovstvo), Rada a Komise pro Řád v termínu podle §137. Návrhy se podávají spolu 
s odů vodněním.
V §117 bude doplněn text „čímž není dotčeno právo na podávání návrhů podle §137 
a 138“.
§117 Regionální seniorát nemá právní subjektivitu. Senior ani orgány regionálního 
seniorátu (§ 120) nejsou oprávněny zasahovat do kompetencí jiných orgánů Církve 
bra trské nebo Sboru, čímž není dotčeno právo na podávání návrhů podle §137 a 138.
Konference schválila návrhy na uznání volitelnosti za kazatele Církve bratrské 
vikářů Reného Drápaly a Františka Fleka.
Konference schválila návrhy na ordinaci vikářů Tomáše Grohmana, Benjamína Ka
lety, Jakuba Mrázka, Paula Hugh Tilla a Petra Uhříka za kazatele Církve bratrské.
Kon fe rence vzala na vědomí žádost bratra Jiřího Borta na zrušení jeho ordinace. 
Konference schválila předsednictvo Konference na nové funkční období od 1. 6. 
2023 do 31. 5. 2027 ve složení: Jan Asszonyi, Robert Hart, Olga Kutílková, Tomáš 
Pospíchal, Jiří Vaněk.

Aleš Čejka
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CB má budoucnost!
Konference probíhala v pátek 12. a v sobotu 13. května v Brně. Úvodní slovo měl 
bratr David Kubíček, zaznělo slovo: Proto přijímejte jeden druhého, tak jako Kristus 
k slávě Boží přijal vás. (Ř 15,7)
Jasné srozumitelné slovo, které mě zaujalo, ale čím o něm déle přemýšlím, zjišťuji, 
že to není tak snadné a samozřejmé, jak se na první pohled zdá. Sama mám mnohdy 
problém s přijímáním druhých, s jejich názory, postoji, možná i s vírou? Potřebuji se 
ještě hodně učit trpělivosti, lásce a porozumění. To je můj první konferenční postřeh.
Na druhý pohled mě potěšilo, že je na konferenci hodně mladších členů, mnozí zde 
jsou poprvé. A to mě nadchlo, že CB má budoucnost.
Schůze měla docela dynamiku a spád, nebylo to jen suché hlasování a doba ticha, ale 
zazněly mnohé názory, zkušenosti z různých sborů i zvědavé dotazy. A to je dobře, 
že můžeme otevřeně hovořit i o věcech, které nejsou vždy jen příjemné.
Zajímavá byla také úvaha, jak je to se skutečnou vírou v církvi. Máme hodně plánů, 
aktivit, stále vymýšlíme, čím zaujmout, co vylepšit, vymyslet… A na ztišení, modlitbu 
a naslouchání Božímu slovu nám často nezbývá čas ani síla. Musím přiznat, že je to 
i můj problém.
Ještě jeden postřeh ze vsetínského sboru – Maják. Je to mladý sbor, je tam i více 
mladých členů, a proto připravují své potencionální pracovníky formou různých 
kurzů. Týká se to vedoucích dětí, dorostu, mládeže, ale rovněž přípravného star

šov stva. Takto se mladí lidé dozvědí, co která 
služba obnáší, a mohou si tzv. osahat práci, 
na kterou by měli potenciál. Zajímavé, bohu
žel neuskutečnitelné na všech sborech. 
Na konferenci proběhly rovněž dvě boho
služby, jedna v pátek večer, spojená s ordi nací 
kazatelů, a druhá v sobotu dopoledne s večeří 
Páně. V sobotu kázal br. Petr Dvořáček, kázal 
o Jeremiášovi, kterého Bůh povolal do služby 
jako mladého muže a měl s ním velké plány. 
Zaznělo tam povzbuzení i pro naše sbory, 
abychom se nebáli a vybízeli do služby 
i mladé lidi a svěřovali jim zodpovědné úkoly. 
To neznamená, že my starší máme jít do 
církevního důchodu, ale máme mladé v lásce 
vyučovat, pomáhat, poradit a modlit se za 
sebe navzájem. Důvěřovat našemu Pánu 
Ježíši Kristu, že nás nic nemůže od jeho lásky 
odloučit.
Chtěla bych vám všem říci, že i konference 
CB může být přínosem pro náš osobní život 
s Pánem.

Marie Wagnerová
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Najít rovnováhu mezi aktivním snažením a modlitebním ztišením
Jednání probíhala věcně, bez dlouhého zbytečného diskutování, dodržoval se časový 
harmonogram. Pokud bylo do debaty více přihlášených, vždy měli možnost vyjádřit 
svůj názor nebo připomínku. Nejvíce mě potěšilo, že mezi návrhy konference bylo 
zřízení celkem tří nových sborů (CB Praha – Velká Ohrada, CB Opava – Elim a CB 
Chýnov), návrhy na ordinaci pěti nových kazatelů a dva návrhy na uznání volitelnosti 
za kazatele CB. Všechny tyto návrhy byly konferencí schváleny.
Také se hlasovalo o novém oficiálním logu, které pro Církev bratrskou vytvořil grafik 
Marek Moškoř. Tento návrh byl dlouze na plénu debatován, ale nakonec byl většinou 
schválen. Nové logo by mělo platit od 1. 1. 2024. Toto nové logo bude použito při 
přípravě a tvorbě nového webu naší církve.
Odpoledne probíhala kromě jiného i rozprava nad činností sborů. Zaujala mě úvaha, 
že máme v církvi sbory, které jsou aktivní, nesou evangelium svému okolí, pracují 
misijně, ale už nemají čas na modlitební ztišení, zklidnění v tichu, čekání na setkání 
s Bohem. A potom jsou sbory více meditativní, ale ty už nemají sílu a schopnost 
pracovat misijně. V Církvi bratrské je jen málo sborů, které mají tyto oba póly 
služby v rovnováze. Měli bychom se snažit v našich společenstvích najít a získat 
tuto rovnováhu.
Páteční den byl zakončen společnou slavnostní bohoslužbou, kterou vedl předseda 
Církve bratrské, David Novák. Byli při ní ordinováni noví kazatelé a uvedeni do 
služby dva noví diakoni CB. Tohoto shromáždění se také zúčastnil evangelický farář 
Mikuláš Vymětal, který žehnal jednomu z diakonů. Tento nový diakon je Rom a bude 
pracovat s romskou menšinou ve sboru v Liberci. Slavnostní atmosféru večera 
podtrhl koncert pěveckého sboru Effata.



12 červen 2023 

Sobotní den byl zahájen bohoslužbou s večeří Páně. Kazatel Petr Dvořáček nám 
připomenul příběh ze SZ „Povolání Jeremiáše“ Jer. 1, 1–12. Jeremiáš se vymlouvá, 
že je mladý, že je ještě chlapec, ale Hospodin ho vysílá do služby. Také my se nemáme 
bát zvát do služby a ke sborové práci mladé lidi. Máme hledat způsoby a povzbuzení, 
které tyto mladé osloví.
Sobotní dopoledne pak pokračovalo dalším jednáním konference – zprávou před
sedy CB, koreferáty a diskuzí k tématu zprávy. Dále Petr Uhřík mluvil o přípravě 
pracovníků ve sborech a uváděl příklady svého sboru Maják ve Vsetíně. Bronislav 
Matulík měl příspěvek o důležitosti odpovědného zvolení volební komise, která ve 
sborech vybírá kandidáty do staršovstva. Petr Grulich mluvil o důležitosti týmové 
práce ve staršovstvu.
Byla jsem mile překvapena, že mezi delegáty bylo hodně mladých lidí, kteří se aktivně 
zapojovali do diskuzí a jednání konference. Je to příslib, že Církev bratrská je církví 
i mladých lidí a rodin s dětmi. Modleme se společně za vedení naší církve a další 
směřování. Věřím, že Pán Bůh se k těmto modlitbám přizná. 

Naďa Štěpánová

Do mladých rodin je třeba nejvíce investovat 
Už jsem si zvykl (a rád), že podobná jednání v Církvi bratrské nejsou, jak by se dalo 
očekávat, dlouhé hodiny nezáživných a dost nudných úředních jednání. Dokonce 
i cesta na konferenci je zajímavá. Samozřejmě záleží, s kým jedete. Naše milé sestry 
Marie a Naďa, milý Pavel Černý s Tomášem Grulichem vytvářeli veselou atmosféru 
během jízdy, takže cesta do Brna utekla raz dva. 
V hotelovém komplexu u Brněnského výstaviště nás přijali v luxusním foyer a my 
se mohli ubytovat ve velmi příjemných pokojích. V hale před jednacím sálem nás 
čekaly výborné deserty a kávové přístroje na nekonečné množství kávy různého 
typu. Něco pro mě. Za této podpory se nám do jednání šlo dokonce s chutí. 
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Dojem z konference byl, snad 
až na malé detaily, skvělý. 
Církev bratrská roste co do 
počtu sborů i počtu kazatelů. 
Práce se rozvíjí a nemá konce. 
Většinou se daří přes nedo ro
zu mění a někdy i ostré spory 
na sborech jít dál, i když každý 
po svém, vedle sebe, přesto 
smířeni. 
Vypíchl bych rozhovor s ve
doucím Dorostového odboru 
CB Danielem Joklem. Shodli 
jsme se, že je třeba změnit 
myšlení v CB. To nejdůležitější 
nejsme my, já, kazatelé, star
šov stvo, starší generace ve sboru, teologie nebo aktivity. Budoucnost našich sborů 
leží v příští generaci, která je nyní nejmladší a kterou je třeba přivést ke Kristu a 
vychovat z nich nové vedoucí církve. Do mladých rodin je třeba nejvíce investovat 
sil, energie i peníze. Mezi dětmi je třeba mnoho a kvalitně zasévat, abychom za 
dvacet let mohli také hojně a kvalitně sklízet nové vedoucí, oddané Kristu a ochotné 
mu sloužit.

Radek Novotný 

Dva nejsilnější zážitky 
Opakovaně tvrdím, že křesťanské není nikdy ničeho zlého se nedopustit, ale omlu
vit se, činit pokání. A to přesně se stalo, v diskusi se jeden bratr dopustil invektivy 
a rány pod pás. Byl veřejně napomenut a… O přestávce přišel nejen za mnou, ale 
především za bratrem, kterého se to týkalo, omluvil se, požádal za odpuštění a pak 
si i s dotyčným bratrem sedl na oběd, kde si vše vyříkali. Z toho jsem měl opravdu 
velkou radost. 
Horší to bylo v hotelové restauraci. Ne že bychom po prvním vyčerpávajícím dnu 
jednání prahli po alkoholu, ale přece jen osvěžit se vínem či vychlazeným Starobrnem 
by přišlo k chuti. Ale hlavně hledali jsme prostory a místo k dalším neformálním 
a osobním jednáním. Jenomže přišli jsme až o půl desáté po bohoslužbě a byli jsme 
dost neochotně obslouženi a pak hned na to vykázáni ven, že zavírají ve 22 hodin. 
To mě moji Brňáci fakt zklamali, nejenže jim nešlo o byznys, ale to vychování… 
Naštěstí jsme nalezli útočiště v sousední americké restauraci, kde sice také chtěli 
zavírat, ale tak velký nápor společenství svatých (dříve obcování svatých) jim nedal 
a zavírací dobu odložili až do… Vlastně nevím, protože jsem odešel jako jeden 
z prvních kolem 23. hodiny. Zkrátka jsme si podle Ježíšova kázání vyzkoušeli, jaké 
to je, když jsou dveře zavřené či otevřené. 

Bronislav Matulík
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█▐	Ekumenické Svatodušní svátky
 Druhý ročník zahradní slavnosti ve staré boleslavi

Naše misijní práce ve Staré Boleslavi je víceméně nárazová, pokud nepočítáme 8 let 
práce s dětmi v Junáku – Českém skautu, kde mohly desítky, ba stovky dětí slyšet 
evan gelium nebo alespoň pozvání do vztahu s nebeským Otcem během mnoha 
promluv na táborech, schůzkách nebo při jiných příležitostech. 
Když jsem byl pozván do práce v ekuméně v mém bydlišti, neodmítl jsem, zvláště 
po tom, když staršovstvo se k této práci vyjádřilo pozitivně. Během let jsme dělali 
misijní kurzy Alfa, manželské večery, přednášky atd. Minulý rok jsme přišli s my
šlen kou uspořádat Svatodušní oslavu a pozvat všechny křesťany na zahradní slav
nost s občerstvením, děti na zábavné hry a na závěr ke společným bohoslužbám. 
Letos nás bylo asi o třetinu více než minulý rok. Odhaduji něco kolem sedmdesáti 
dospělých a necelých dvacet dětí. Program připravovaly řádové sestry Vincentky, 
kázal bratr od adventistů, zpívali evangelíci, modlili jsme se všichni a já za CB mode
roval a vyprosil požehnání. Letos zavítal i pan starosta a také účastníci ze Soukenické. 
Díky spolupráci s Rodinným centrem Klíček nebyla akce vlastně nijak logisticky 
náročná. Jen vyndat lavičky a stoly, party stany a připravit místo. To nezabralo moc 
času. Jídlo přinesli účastníci a Pán Bůh nám popřál slunečným počasím. Všichni 
měli dobrou náladu, když odcházeli. „Byla to taková pohoda“ konstatovala jedna 
z návštěvnic. Tak za rok zase…

Radislav Novotný
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█▐	Kapela SouZnění
 za pochodu připravuje druhé album

Jsme jednorázový lockdownový projekt, který vznikl pro účely jedné bohoslužby. 
Během toho nedělního rána jsme ale zjistili, že bychom si spolu chtěli ještě někdy 
zahrát. A tak spolu hrajeme už tři roky.
Jsme kapela, která je doma ve sboru Církve bratrské v Soukenické ulici na Praze 1. 
Jsme hudba, která ZNÍ na SOUkenické, tedy SouZnění.
Jsme bohoslužebná kapela po formální i obsahové stránce. Nemáme ambice stát se 
známou kapelou na české křesťanské hudební scéně. Soustředíme se na to, aby naše 
práce byla službou Bohu a službou lidem.
Jsme kapela, která chce zpívat Hospodinu píseň novou. Proto skládáme nové písně. 
Naše první album si můžete zdarma stáhnout zde: https://portal.cb.cz/souzneni
Jsme kapela, která chce zpívat Hospodinu píseň starou. Proto hrajeme staré křes ťan ské 
písně v moderních úpravách, aby toto bohatství naší tradice nezmizelo v zapo mnění.
Jsme muzikanti, kteří chtějí své hudební vzdělání a zkušenosti předávat dál. Spolu
pra cujeme s Evangelikálním teologickým seminářem v rámci ročního kurzu Hudba 
v církvi, v posledních letech se často podílíme na letních kurzech Effathy a pro sbory 
jsme připravili workshop Proč (ne)má smysl dělat hudbu v církvi.
Jsme vděční, že jsme za ty tři roky nasbírali mnohem víc hezkých zážitků než nepří
jem ných situací. Jsme vděční (především našim manželkám), že můžeme pracovat 
na nových písních, z nichž by třeba jednoho dne mohlo vzniknout naše druhé album. 
Jsme SouZnění.

Daniel Matulík
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27.5. výlet Ivančice

17.6. výlet Kolín

16.-18.6. brigáda zámek Depold

1.7. cyklo výlet Lednice-Valtice

5.-9.7. brigáda a výlet Broumov

11.-15.7. splouvání řeky Lužnice

5.8. výlet Deštné v Orlických horách

26.8. výlet Mikulov
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█▐	Sborová dovolená 2023 se blíží
 zapojte se!

Kapacita letošní sborovky je naplněná, takže vy všichni, kteří jste to stihli, už můžete 
začít balit a hlavně přemýšlet, do jaké služby byste se na sborovce mohli zapojit. 
I letos bychom rádi připravili programy pro děti jako je ranní besídka, večerní hry, 
celodenní sportovní den apod. I letos bychom se rádi scházeli u Božího slova, nad 
zajímavými tématy, která třeba hýbou naším sborem nebo celou společností, jezdili 
či chodili společně na výlety. Takže vy všichni, kteří máte chuť, odvahu či nápady, jak 
naši společnou dovolenou vylepšit, hlaste se buď u Petry Veselé nebo u Bronislava 
Matulíka.
Těšíme se na společný čas!

Petra Veselá

█▐	Veselá škola
 spolupráce pokračuje

Na začátek musím vyseknout hlubokou poklonu všem učitelům a teď mám na 
mysli zejména učitele na základních školách. Práce obzvláště s druhým stupněm je 
opravdu náročná. 
V současné době si s žáky zvykáme na sebe a atmosféra v hodinách je klidnější 
a ote vře nější. Těžko jim vysvětlovat, že učitel není nepřítel, ani ten, s kým je nutno 
bojovat, ale ten, s kým se dá spolupracovat. Zvláště, když je tam dobrovolně. Nejhůře 
se bojuje s tím, že se jim do ničeho moc nechce, až na pár výjimek. První stupeň 
je v tomto snazší. Na svatodušní bohoslužbu jsme měli připraveno interaktivní 
divadlo a děti se spontánně zapojily, zpívaly, tleskaly, smály se. Oproti tomu druhý 
stupeň byl sice klidnější, ale za to jsme šli více do hloubky. Jeden z učitelů, který není 
křesťanem, ocenil srozumitelnost i jasnost evangelia. Zasévání Božího Slova se tedy 
netýká pouze žáků Veselé školy, ale také učitelů, kteří vítají požehnání, které spolu
práce našeho sboru a Veselé školy přináší. 
Čeká nás dětský den, nábor do skautu a zvažování, jak dál v příštím školním roce. 
Prosím, modlete se, ať v tom všem máme moudrost a Boží vedení. Děkujeme.

Radislav Novotný

█▐	Maminky v Soukenické
 přijďte mezi nás!

Téměř nám končí další rok, kdy jsme měly možnost se spolu scházet a sdílet. Jsem 
moc vděčná za tuhle naší malou skupinku žen a dětí. Dokonce se letos narodila dvě 
nová miminka, tak máme vidinu pokračovatelů. Pokud víte o mamince, která by 
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█▐	Rada pro práci s dětmi a mládeží
 aneb co je nového

Již delší dobu mi leží na srdci práce s dětmi v našem sboru. Už dříve, když jsem ještě 
nebyl ve staršovstvu, jsem vnímal, že by bylo třeba dětské služby lépe koordinovat. 
Navrhl jsem tedy novému staršovstvu, jehož jsem součástí, založení této Rady ve 
složení Honza Němeček (vedoucí), Jindřich Koudela (awana, survival club), Ondřej 
Pavlíček (besídka), Petr Němeček (mládež), Radek Novotný (skaut), Matyáš Šíma 
(skaut), David Košťál (dorost), Anna Bíbová (dorost). 

toužila po skupince, neváhejte ji pozvat, jsme otevřená skupina. Někdy nás navštíví 
host, který s námi sdílí, jaké to bylo být doma s dětmi, a dodá nám povzbuzení. 
Jindy máme volný program, krotíme děti, něco s nimi tvoříme... Jsme zkrátka velmi 
živorodé uskupení.

Sandra Němečková
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█▐	Dorosťák 2023
 už je za dveřmi

Začátek prázdnin klasicky znamená i začátek dorostového tábora. Stejně jako loni 
i letos jedeme na krásné tábořiště Poušť u Bechyně blízko Tábora. 
Odjíždíme hned po vysvědčení, tedy 30. 6. V přírodě si užijeme deset dní a vrátíme se 
9. 7. Během tábora budeme hrát různé zábavné a pohybové hry, vyrábět, sportovat 
a budeme v přírodě s kamarády a s Bohem. 
Hlavním tématem jsou letos samurajové, během tábora zažijeme tedy různá 
dobrodružství, prozkoumáme japonskou kulturu včetně jejich kodexu cti „Bushido”. 
V kodexu se vyskytují tyto ctnosti: čest, odvaha, sebezdokonalování, respekt, 
shovívavost, klidná mysl, úcta k předkům, upřímnost a věrnost. Během duchovních 
programů si budeme o těchto ctnostech povídat. Budeme rádi za modlitby, aby se 
vše podařilo, nikdo se nezranil a mohli jsme se na táboře více příblížit Bohu. 
Tábor pořádáme pro děti od desíti do patnácti let a budeme rádi, když pojedete 
s námi.

David Košťál

Na našem první setkání jsme se shodli, že více z nás mělo na srdci lepší propojení 
a spolupráci, a tak je mezi námi tato Rada vnímána jako prospěšná, a ne jako nutná 
instituce. Svědčí o tom i to, že se byli ochotni zapojit všichni oslovení, kteří jsou 
zároveň vytížení i jinde. Jsem za ně vděčný.
Naším úkolem je být ku pomoci staršovstvu a dávat mu návrhy z oblasti práce s dětmi. 
Během příštího školního roku chceme připravit koncepci a plány. Na našem prvním 
setkání, kterého proběhlo v květnu, jsme především probírali aktuální témata, která 
přicházejí s koncem školního roku. Jednalo se o přechod dětí z dorostu do mládeže. 
Je pro ně vytvořena podpůrná skupina pod vedením Anny Němečkové a Libby 
Auyer. Mluvili jsme také o vztazích jednotlivých služeb mezi sebou, především se to 
týkalo skautu, který je novou službou. Vnímám ale, že se nám daří ho dobře začlenit 
do našich sborových struktur. Na návrh Jindřicha Koudely jsme staršovstvu dopo
ručili založení nového Survival klubu, kam by mohli přicházet děti a mladí lidé, kteří 
jsou na okraji, a do dorostu, mládeže a někdy ani do sboru, nechodí. Více se o něm 
můžete dočíst v informacích ze staršovstva, které ho schválilo. Doporučili jsme také 
na návrh Ondry Pavlíčka přesunutí výuky náboženství na dobu při bohoslužbě na 
místo v 9:00, což nebyl dětmi oblibovaný termín. 
Další setkání nás čeká v červnu. Modlete se, prosím, za službu dětem a mládeži 
v našem sboru. Napínáme síly, abychom našli cesty, jak udržet stávající děti a zároveň 
přivést nové. Kéž mohou objevovat Pána Boha a jeho lásku v rámci našeho sboru. 
Pokud byste měli jakékoliv podněty, tak mi je, prosím, řekněte. Budu za ně rád 
a určitě se jimi budeme zabývat. 

Honza Němeček ml.
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Sdružení evangelikálních teologů 
ThDr. Pavel Černý, Th.D., předseda: tel. 777  559 231, e-mail: pavel.cerny@cb.cz 

Mgr. Jaromír Strádal, tajemník: e-mail: jaromir.stradal @atlas.cz 
Kontaktní adresa: Sdružení evangelikálních teologů, Soukenická 15, 110 00 Praha 1 

hps://evangelikalni-teologie.cz 
hps://etspraha.cz/cs/partnership/group/teologicke -vzdelavani 

IČO: 68381549, č. účtu: 2500212981/2010 

34. Teologické fórum 
pod záštou Komenského instutu 

Konspiracismus a konspirace 
Místo konání: Sbor Církve bratrské v Praze 1, Soukenická 15 

Datum: pondělí 12. 6. 2023 
 

 

09:00-9:30  Registrace 

09:30-10:00  Zahájení u Písma (ThDr. Pavel Černý, Th.D. a Mgr. Jiří Hedánek, Th.D., 

Ph.D.) 

10:00-11:00  Konspiracismus a náboženství 
(Doc. PhDr. Zdeněk Voj�šek, Ph.D.) 

11:00-11:30 Diskuse 

11:45-12:45  Přestávka a oběd 

12:45-13:45 Konspirace jako téma v pastoraci 
  (PhDr. Dalimil Staněk, Ph.D., Dis.) 

13:45-14:15 Diskuse 

14:30-15:30 Shromáždění členů SET s volbou Výboru SET a rozhovorem o 
dalším směřování a činnos�. 

 

Prosíme o zaslání přihlášek k účas� do 7. června 2023 na adresu: set@evangelikalni-teologie.cz nebo 
na adresu: SET, Soukenická 15, 110 00 Praha 1. Přihláška je třeba pro zajištění občerstvení a 
materiálů, které jsou zahrnuty v registračním poplatku. Cena setkání je 250 Kč na osobu (občerstvení 
a výdaje spojené s pořádáním fóra). Prosíme zaplaťte na účet SET č.: 2500212981/2010 a do 
poznámky uveďte své jméno a variabilní symbol: 2306. Členové SETu pla� 200,- Kč na osobu a 
studen� 100 Kč. Ti, kteří přijdou bez předchozího přihlášení, zapla� při registraci 200,- Kč a opatří si 
polední občerstvení sami.             

Výbor SET, květen 2023 



23červen 2023  

naRoZEniny
Koudelová Renata 1. 6.
Slugová Daniela 2. 6.
Gerhartová Věra 5. 6.
Svobodová Jana 7. 6.
Košík Petr 8. 6.
Hlávka Michal 11. 6.
Pospíchal Miroslav 12. 6.
Suška Daniel 14. 6.
Turek Pavel 15. 6.
Kupilíková Petra 19. 6.
Pavlíčková Kateřina  19. 6.
Hlaváčková Lucie 20. 6.
Beran Bohuslav 22. 6.
Kloučková Jarmila 23. 6.
Liguš David 26. 6.
Vernerová Hana 26. 6.
Beranová Lydie 27. 6.

█▐	Ze staršovstva
Staršovstvo se před celocírkevní konferencí 
sešlo s delegáty za náš sbor a společně jsme 
projednali témata a návrhy konference. 
• Probíhá setkávání nového hospodáře sboru 

Jána Kozempela se spolupracovníky a na
sta vuje jejich spolupráce, účast ní se i pře
dešlý hospodář Jan Němeček st. Hos po dář
ská rada zatím ustanovena nebyla. 

• Sestra Ester Mifková končí své působení 
jako domovnice ve sboru k 30. 6. 2023. 

• Dokončujeme vyjednávání s novým správ
cem sborových budov Kamilem Jacko. 

• Staršovstvo jmenuje vedoucí dorostového 
tábora: Miriam Beranová, Anna Bíbová, 
Ondřej Hanuš, David Košťál, Jan Koudela, 
Karin Kunftová, Petr Němeček, Matěj Fáber, 
Karo lína Novotná.

• Nadále prohlubujeme spolupráci s Veselou 
školou v Soukenické. Bratr kazatel Novotný 
působí nyní ve škole jako kaplan a star šov
stvo s povděkem souhlasí s pokra čo vá ním 
jeho působení ve škole, vnímá to jako součást jeho kazatelské práce a dobrou misijní 
příležitost. Dne 31. 5. proběhl v našem sboru den dětí pořádaný školou. 

• Probíhá příprava k zahájení činnosti skautu v našem sboru. Jsou dokončeny admi
nis tra tivní záležitosti a začíná nábor dětí. Je koordinován skaut a další služby dětem 
k propojení a spolupráci. 

• Staršovstvo na návrh Rady pro práci s dětmi a mládeží:
– rozhodlo o ukončení činnosti Awany k 30. 6. 2023. Naskytneli se v budoucnu 

možnost a příležitost službu Awany obnovit, je tomu staršovstvo otevřené.
– odsouhlasilo návrh o přesunu výuky náboženství na neděli v době bohoslužby. 
– odsouhlasilo založeni Survival klubu – jedná se o klub pro děti a mladé lidi, který 

bude fungovat pod dorostem a má zachytávat především děti na okraji sboru, které 
se jiných aktivit neúčastní – věkově není výrazně omezen; náplní klubu budou 
sportovní aktivity jak v budově, tak v přírodě, dále survival aktivity: tábornictví, 
zdravověda, společné výlety do přírody s prvky přežití apod., sportovní airsoft, 
airsoft v přírodě a další podobné klubové aktivity. 

• Proběhl rozhovor se snoubenci Marií Bydžovskou a Milošem Francem (svatba 1. 7. 
2023). Staršovstvo souhlasí se svatbou bez vzkládání rukou. 

• Proběhl rozhovor se snoubenci Sylvou Vaculíkovou a Markem Paulfranzem (svatba 
29. 7. 2023). Staršovstvo souhlasí se svatbou bez vzkládání rukou.
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Sborové listy — vydává sbor církve bratrské v praze 1, soukenická 15, ročník XXXiii
redakce: bronislav Matulík, petra veselá, sandra němečková, blahoslav Marek

e-mail: soukenicka@cb.cz    ▪    http://cb.cz/praha1    ▪    č.ú.: 1938917359/0800

█▐	Bohoslužby ve stanicích sboru
 

Neveklov Neděle 10.00 Malé náměstí 25, Neveklov
další informace: cb.cz/neveklov

Kralupy Neděle 10.30 DPS U Cukrovaru 1171, 
Kralupy nad Vltavou
další informace: cb.cz/kralupy

█▐	Mimořádná shromáždění
Konec školního roku – v neděli 25. června 2023 se rozloučíme se školním rokem a 
budeme vyprošovat požehnání pro naše děti v čase prázdnin. Budeme se modlit za 
dorostový tábor, další akce s dětmi a rodinami a také za sborovou dovolenou. 

█▐	Pravidelná setkání v našem sboru
 

Neděle 9.00
10.00

modlitební chvíle
NEDěLNÍ BOHOSLUŽBA našeho sboru

Úterý 15.00
18.30

setkání nad biblí
setkání nad biblí

Středa 18.00 zkouška pěveckého sboru

Čtvrtek 15.00
16.30
18.30

setkání maminek s dětmi
setkání Awany
setkání mládeže

Pátek 16.00 setkání dorostu

QR kód
PRo DaRy SBoRu


